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Vážení spoluobčané, milí sousedé a přátelé,  

mnozí z vás určitě zaznamenali, že na obecních stránkách www.libhost.cz    
byly k dispozici anketní otázky, pomocí kterých jsme chtěli zjistit váš názor na 
některé obecní záležitosti. Chtěla bych proto především poděkovat všem, kteří 
se do hlasování zapojili, protože je to pro nás určitě velmi cenná zpětná vazba. 
V krátkosti se nyní u výsledku jednotlivých anketních otázek zastavím, a budu 
vás informovat, jak s ním obec naložila či naloží.   

Většina z vás ve vzhledu obce změnu k lepšímu zaznamenala, téměř tře-
tina hlasujících ale naopak uvedla, že žádný rozdíl nepozoruje, a další velká 
skupina občanů je toho názoru, že je pořád co zlepšovat. S tím samozřejmě 
obec souhlasí, a proto se chystá postupně doplňovat a obměňovat obecní mo-
biliář (lavičky, stojany na jízdní kola, informační tabule, apod.) a především 
ještě teď, na jaře, dokoupit a na vytipovaná místa rozmístit odpadkové koše 
včetně sáčků na psí exkrementy. Připravujeme rovněž výsadbu nové zeleně, a 
to především v areálu obecního sportoviště, ale také na dalších místech v obci. 
K tomu, aby byla obec ještě hezčí, však nestačí jen úsilí jejích zaměstnanců, 
na tom se musíme podílet my všichni.  

Dále si většina hlasujících přála, aby restaurace na Fojtství byla nekuřác-
ká. Obec toto přání respektuje, a zapracovala jej i do požadavků nabídkového 
řízení na pronájem této provozovny, jehož třetí kolo je právě nyní zveřejněno 
na obecních webových stránkách.  

Nové asfaltové povrchy komunikací, položené po stavbě kanalizace, ve 
většině z vás bohužel vyvolávají především obavy z rychlé jízdy neukázněných 
spoluobčanů, vaše spokojenost s novými cestami se umístila až na druhém 
místě. Ale v tomto případě máme řešení těchto obav a tohoto problému doslo-
va sami ve svých rukou (kterými držíme volant) a nohou (kterými šlapeme na 
plynový pedál). Nebo že by to bylo především v hlavě?  

Poměrně velká část z vás, kteří jste na webu hlasovali, uvedla, že nemá 
dostatek informací o dění v obci, přestože těch opačných odpovědí byla větši-
na. Obec ale svoji informační povinnost rozhodně nechce podcenit, a proto 
zajistila všem občanům stejný a bezplatný přístup k potřebným informacím. 
Jeho hmatatelný důkaz právě držíte v rukou.   

Jelikož většina hlasujících projevila zájem o zajištění představení letního 
kina v obci, rozhodla se Komise pro kulturu a sport tuto akci zařadit do letošní-
ho plánu. Pokud se týká další anketní otázky, docela by mně zajímaly důvody, 
pro které cca 17% hlasujících nemá zájem se obecních akcí zúčastňovat. 
Znamená to, že mají jiný vkus? Nebo se neradi baví? Nebo snad nechodí na 
takovéto akce z principu?  

Závěrečná anketní otázka se pak týkala vašich obav z volně pobíhajících 
psů. Přestože většina hlasujících se jimi cítí ohrožena, poměrně dost lidí zvolilo 

SLOVO STAROSTKY 
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i variantu opačnou, a také cca 24% z vás se zřejmě s žádným volně pobíhají-
cím psem dosud nesetkalo. V tomto případě se tedy asi jedná o problém lokál-
ní, protože v některé části obce zřejmě pejsci pobíhají více, a jinde méně nebo 
vůbec. V historii samostatné obce se vyskytly zatím jen dva případy, kdy se na 
katastr obce zatoulal nějaký cizí pes, bez známky, a bylo tak nutno volat Policii 
ČR k zajištění jeho odchytu. Jinak se vždy jedná o „našince“ (a mnohdy i opa-
kovaně o „známé firmy“), tzn. o psy našich spoluobčanů, kteří si prostě péči o 
ně jen ulehčují či zjednodušují. V těchto případech je však zodpovědnost za 
takto volně vypuštěného psa, který se „sám“ venčí, vždy jednoznačně na jeho 
majiteli, který také zodpovídá za všechny škody, které by takový pobíhající pes 
případně způsobil. A to nechci ani pomyslet na možnost, že by mohlo dojít 
k pokousání či zranění dítěte nebo dospělého.  

 
A dále bych se chtěla obrátit hlavně na vás, milí rodiče, protože v měsíci 

dubnu nás čeká zápis dětí do mateřské školy, tedy k předškolnímu vzdělávání. 
Podle školského zákona je předškolní vzdělávání organizováno zpravidla 
pro děti ve věku od tří do šesti let, přičemž toto pravidlo bylo shodným způ-
sobem nastaveno i v předešlém školském zákoně, účinném od roku 1978 do 
konce roku 2004, a obdobně i v ještě starším předpisu z šedesátých let minu-
lého století. Jedná se tedy o zažité a lety vyzkoušené pravidlo, které by nemělo 
být porušováno, není-li k tomu závažný důvod.  

Způsobem, odpovídajícím tomuto pravidlu, jsou také mateřské školy 
(zejména ty z minulého století) řešeny nejen stavebně technicky a dispozičně, 
ale také samozřejmě organizačně. Není proto kapacitně dost dobře možné do 
zařízení určeného pro 3 až 6 leté děti, umístit současně i děti dvouleté a sedmi-
leté, protože některé mají školní docházku o rok odloženou. A že je organizač-
ně velmi obtížné pro děti v takto velkém věkovém rozmezí připravit výchovně 
vzdělávací program, je snad naprosto zřejmé.  

Je-li posláním mateřské školy „předškolní vzdělávání dětí“, pak se jedná 
skutečně především o činnost vzdělávací, tzn. výukovou, a nikoli o činnost 
spočívající v poskytování péče a pomáhající dětem zvládat základní úkony. 
Nakonec by totiž mohlo dojít i k tomu, že by mateřská škola svoji základní 
vzdělávací funkci neplnila, protože větší část činnosti pedagogických pracovnic 
by zabírala místo výuky starších dětí péče o nejmladší děti, které se mnohdy 
ještě neumí ani samy najíst či obléct.  

Rodiče, usilující o zápis dítěte, které do zahájení příslušného školního ro-
ku nedovrší tři roky, i rodiče, ponechávající děti v mateřské škole bez vážného 
důvodu i po dovršení 6 let, tedy vytvářejí jakousi umělou kapacitní nedostateč-
nost mateřské školy, která by se jinak ani neprojevila. V minulých letech, kdy 
navíc do školky přicházely poslední silné ročníky dětí, byly proto vyvíjeny i růz-
né tlaky na obec, aby školku kapacitně navýšila a zajistila tak dostatek míst pro 
všechny děti. I když zastupitelstvo obce opakovaně o tomto problému jednalo, 
a určité řešení se našlo, nakonec se tato snaha nesetkala u rodičů 
s příslušným ohlasem.  
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V dalších letech, kdy se počet dětí přirozeným způsobem opět sníží, ne-
boť dle demografického vývoje dochází k poklesu porodnosti, bude možno 
zvážit, zda z důvodu zachování současného počtu dětí v obou odděleních, a 
tím i stávajícího počtu učitelek, neumožnit i zápis dětí, které 3 roky dovrší až 
v průběhu nadcházejícího školního roku, pokud budou současně schopny a 
připraveny plnit požadavky stanovené rámcovým vzdělávacím programem pro 
předškolní vzdělávání.    

Ing. Helena Šimíčková 
starostka 

 
 
 
 

 

Z jednání rady obce 
 

Z jednání rady obce (RO) dne 23.2.2015 
 

Majetkoprávní záležitosti obce 

a) Starostka Ing. Helena Šimíčková informovala členy RO o zaslání podnětu 
na Městský úřad Nový Jičín, odbor územního plánování a stavebního řádu, 
k provedení stavebního dozoru u nemovitosti ve vlastnictví D.K., Nový Jičín, 
kde jsou v současné době bez příslušného projednání se stavebním úřa-
dem prováděny intenzivní bourací práce a výstavba nové střechy.  

b) Dále starostka uvedla, že byl zaslán podnět k provedení stavebního dozoru 
na nemovitostech ve vlastnictví M.H., Libhošť, které jsou dle obecně zná-
mých skutečností využívány v rozporu se svým původním účelem. Majitelé 
sousedních nemovitosti opakovaně poukazují na provádění podnikatelské 
činnosti (parkování a manipulaci s těžkou stavební technikou), a tím obtě-
žování hlukem v brzkých ranních i pozdních večerních hodinách.  

c) Rovněž starostka uvedla, že si obec vyžádala stanovisko stavebního úřadu 
k obdržené žádosti R.S., Libhošť, týkající se souhlasu s přeložkou vzdušné-
ho vedení NN na vedení podzemní a jeho uložení zčásti i do obecního po-
zemku parc.č. 1539. Vzhledem k vyžádanému doplnění žádosti o důvody 
této přeložky má obec pochybnosti o souladu předpokládaného důvodu 
s právními předpisy.  

Všechny tyto výše uvedené podněty obec učinila z důvodu zajištění ochrany 
veřejných zájmů a ochrany práv a oprávněných zájmů fyzických osob (tzn. 
majitelů příslušných sousedících nemovitostí).   

d) Opětovně pak byla projednána žádost R.S. o povolení přeložky NN, a to 
s přihlédnutím jednak k informacím, které obci poskytnul, a jednak i k tomu, 
že bylo vyžádáno výše zmíněné stanovisko stavebního úřadu. Starostka dá-
le informovala RO o e-mailové komunikaci s žadatelem a také o tom, že se 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE  
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z pozvání k účasti na dnešní schůzi RO z časových důvodů omluvil. Po opě-
tovném posouzení žádosti se pak členové RO usnesli na postupu, že proza-
tím není dostačující důvod k tomu, aby žádosti bylo vyhověno, neboť stáva-
jící stav na pozemku zatím ničemu a nikomu nevadí. Obec nechce zatížit a 
tím znehodnotit svůj pozemek věcným břemenem, když momentálně nemá 
k dispozici konkrétní záměr žadatele. Ke konečnému posouzení a rozhod-
nutí o žádosti R.S. pak RO přistoupí až po obdržení příslušného stanoviska 
stavebního úřadu.   

e) Starostka dále informovala RO o zaslání pozvánky V.Š., Libhošť, k účasti 
na dnešní schůzi RO, z důvodu projednání možnosti odkupu jeho pozemku 
parc.č. 1597/2, který se nachází pod místní veřejně přístupnou komunikací. 
V.Š. se na schůzi RO následně dostavil, a předložil k nahlédnutí staré mapy 
a další podklady, z nichž je patrný rozdíl oproti dnešnímu stavu, evidova-
nému v katastru nemovitostí. Mimo jiné i z tohoto důvodu prodej pozemku 
odmítnul, a navrhnul, aby bylo svoláno jednání i za účasti ostatních vlastní-
ků pozemků sousedících s touto komunikací, a byl tak projednán způsob, 
jakým k dnešnímu stavu došlo. Starostka navrhla svolání společné schůzky 
v termínu do 1 měsíce, s čímž V.Š. souhlasil. RO se tedy bude touto záleži-
tostí dále zabývat po uskutečnění předmětné schůzky.  

f) Starostka pak předložila RO k projednání ještě žádost R.B., Petřvald, o 
souhlas s umístěním vodoměrné šachty na jeho přípojce do obecního po-
zemku parc.č. 1570/1. Důvodem je požadavek provozovatele vodovodu, 
tzn. spol. SmVaK, a.s. Ostrava, aby vodoměrná šachta byla ve vzdálenosti 
od 1,5 do 5 m od napojení domovní přípojky na veřejný vodovod, a aby byla 
veřejně přístupná. K žádosti byl přiložen výkres situace, z něhož vyplývá, že 
umístění vodoměrné šachty v obecním pozemku je zakótováno ve vzdále-
nosti 4,5 m od místa napojení, je tedy nutno prověřit možnost posunutí 
šachty do pozemku žadatele do vzdálenosti cca 5 m od místa napojení, 
čímž bude požadavek provozovatele splněn. V místě situování šachty je 
obecní cesta poměrně úzká, a při zimní údržbě a odklízení sněhu by mohlo 
dojít k poškození radlice případně k poškození víka této šachty. Z výše 
uvedených důvodů RO nesouhlasí s umístěním vodoměrné šachty v obec-
ním pozemku a pověřuje starostku obce sdělením tohoto stanoviska žada-
teli i stavebnímu úřadu. Žadatel zajistí zpracování nové situace s umístěním 
vodoměrné šachty na svém pozemku (posun cca o 0,5 m), a k provedení 
vodovodní přípojky v pozemku obce dále potřebuje souhlas obce s uděle-
ním práva stavby.  

 

Nakládání s biologicky rozložitelným odpadem (BRO) 

Starostka informovala RO o nabídkách různých právnických i fyzických osob 
na využití poslední možnosti získat dotaci ještě ze starého dotačního období, 
kdy v OPŽP zůstaly nedočerpané finanční prostředky.  
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Obec po vyhodnocení těchto nabídek již začala komunikovat se společností  
Na míru, spol. s r.o., kdy se uskutečnilo osobní jednání s Bc. Davidem Hyšp le-
rem, který nabídl zpracování žádosti o poskytnutí až 90% dotace na pořízení 
domácích kompostérů pro občany, a dále na pořízení drtiče či štěpkovače +     
4 ks velkoobjemových kontejnerů pro možnost komunálního zpracování a svo-
zu biologického odpadu. E-mailem byly na obec zaslány návrhy na příslušné 
projekty, které by z hlediska bodového hodnocení mohly uspět. Žádosti je po-
třeba zpracovat urychleně, jelikož termín podání je 19. březen 2015, s tím, že 
je ještě nutno doložit stanovisko odboru ŽP Krajského úřadu Moravskoslezské-
ho kraje. 
Pro zajištění co nejrychlejšího sběru příslušných údajů (počtu kompostérů růz-
ných objemů) proto obec urychleně vyhlásila anketu, týkající se zájmu o domá-
cí kompostéry, a to všemi obvyklými způsoby - místním rozhlasem, distribucí 
anketních lístků do každé domácnosti, zveřejněním ankety na webu, kdy do 
pátku 27.2.2015 do 12:00 hodin mohou občané anketní lístky odevzdávat.  
Na schůzi RO se dále dostavil Petr Bradáč, technický pracovník obce, který 
během dne zjišťoval další informace k nákupu vhodného strojního zařízení. 
Uvedl, že štěpkovač zpracovává pouze větve do určitého průměru, vzniklou 
hmotu (drobné štěpky) pak lze použít pouze na topení, oproti tomu drtič zpra-
cuje veškerý bioodpad, tzn.i ze stávajících hnědých kontejnerů, z údržby a 
průklestu obecní zeleně, včetně větví do tl. 10-15 cm. Výsledkem je jemná 
hmota, kterou je možno uložit do velkoobjemových kontejnerů a následně vy-
vézt do nejbližší kompostárny (např. ASOMPO), případně v budoucnu využívat 
pro vlastní kompostárnu, nebo použít místo mulčovací kůry. Drtič má tedy vše-
strannější použití a bylo by ho možno nabídnout i jako službu občanům.  
Přesto, že obec již nyní zajišťuje likvidaci BRO v souladu se zákonnými poža-
davky platnými od 1.1.2015, tím, že zajišťuje sběr BRO odděleně od ostatního 
odpadu do hnědých kontejnerů, a jeho svoz společností ASOMPO, a.s., 2x 
týdně, je patrné, že tento způsob je kapacitně nedostačující a obec proto hledá 
další ekologické možnosti pro likvidaci BRO. 
Po projednání výše uvedených informací se RO usnesla na postupu, že pokud 
bude možnost pořídit drtič + velkoobjemové kontejnery bez momentální návaz-
nosti na vlastní kompostárnu, pak schvaluje pověřit firmu Na míru, s.r.o., zpra-
cováním a podáním žádosti o dotaci jak na domácí kompostéry, tak na vybraný 
drtič + 4 ks velkoobjemových kontejnerů, a dále celkovou administrací těchto 
žádostí až do závěrečného vyúčtování.  
RO pověřila starostku a místostarostku spoluprací s Bc. Hyšplerem a zajiště-
ním dalších informací potřebných ke zpracování žádosti o dotaci.   
 

Sběrný dvůr 

Petr Bradáč dále členy RO seznámil s jednáním s projektantem Ing. Petrem 
Elknerem, který zpracoval první návrh situace Sběrného (separačního) dvoru  
a zázemí pro obecní techniku, a očekává její připomínkování členy RO.  
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Radní Ing. Milan Honeš uplatnil k předloženému návrhu připomínky, a to kon-
krétně k situování opěrné zdi v horní části pozemku se sběrným dvorem, kdy 
tato by v zatáčce bránila ve výhledu a tím v bezpečném provozu – bude nutno 
ji nahradit drátěným pletivem. Dále se zvažovalo přemístění některých kontej-
nerů a stanovení celkového počtu kontejnerů potřebných na různé druhy odpa-
dů. Rada se nakonec usnesla na počtu 7 ks (kovy, elektrospotřebiče, textil, 
staré dřevo, velkoobjemový odpad, suť, pneumatiky). Rovněž bude nutno zvá-
žit variantu zastřešení kontejnerů a osvětlení celého areálu.  
Jako samostatný projekt bude řešena krytá hala, která bude sloužit jako záze-
mí pro obecní techniku, a která bude spolu s příslušným manipulačním prosto-
rem umístěna na pozemku pod sběrným dvorem. Vzhledem k tomu, že v kryté 
hale bude nutno rovněž vyčlenit prostor pro techniku Jednotky SDH, navrhnul 
Ing. Honeš její rozšíření o cca 3 m. 
Rada obce pak pověřila starostku sdělením připomínek a požadovaných úprav 
Ing. Elknerovi.   
 

Záležitosti ZŠ a MŠ 

a) Starostka uvedla, že obec jako zřizovatel příspěvkové organizace Základní 
škola a Mateřská škola, Libhošť 90, je povinna jmenovat do školské rady 
(ŠR) dva členy za zřizovatele, tedy dva členy ze zastupitelstva obce. Naše 
ŠR má 6 členů – 2 zástupce z řad rodičů, 2 zástupce z řad pedagogických 
pracovníků a 2 zástupce z řad zřizovatele. Vzhledem k tomu, že starostka 
považuje za vhodné, aby členy ŠR byli členové ZO, kteří mají v ZŠ své děti, 
a měli tak na členství osobní zájem, oslovila s nabídkou Romana Modrovi-
če, Antonína Pustějovského a Zbyňka Tomšíka.  
R. Modrovič a Z. Tomšík tuto nabídku přijali, RO je tedy jmenovala jako čle-
ny školské rady pro toto období.  

b) Ředitelka ZŠ a MŠ, Mgr. Dagmar Michálková, pak požádala zřizovatele o 
schválení termínu zápisu do MŠ, tento navrhuje na 29.4.2015, po projedná-
ní a vyřízení všech odkladů nástupu do ZŠ. Vzhledem k předpokládanému 
počtu zapisovaných dětí bude možno přihlášku k zápisu odevzdat a s dítě-
tem přijít již celý týden před tímto datem, tzn. již od 22.4.2015, ve stanove-
ných hodinách. 
RO tyto navržené termíny i způsob zápisu schválila.  

 

Plánované schůze Rady obce v r. 2015 

 

Starostka předložila seznam plánovaných termínů schůzí rady obce do konce 
roku 2015, a to: 16.3., 20.4., 18.5., 22.6., 20.7., 24.8., 21.9., 26.10., 16.11. a 
7.12. Tyto termíny jsou navrženy tak, aby korespondovaly s termíny zasedání 
ZO a byly rovnoměrně rozloženy.  
Rada obce tyto navržené termíny schůzí schválila.  
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Nové dotační programy vyhlášené Moravskoslezským krajem 

Starostka informovala členy RO o nových dotačních výzvách, vyhlášených 
Moravskoslezským krajem. Mimo jiné je mezi nimi i dotační program Podpora 
obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2015. Zde je alokována 
celková částka 6 mil. Kč, a maximální výše dotace může činit 50 % uznatel-
ných nákladů s tím, že nejnižší částka je 50.000,- Kč a maximální 250.000,- Kč.  
Byla by zde možnost požádat o dotaci na rekonstrukci naší hasičské zbrojnice, 
neboť patří mezi podporované veřejné objekty, s tím, že k žádosti je nutno 
přiložit pouze nákladový rozpočet, fotodokumentaci a technický popis stávající-
ho stavu. Možnost podat žádost je až do poloviny dubna, což by se 
v součinnosti s technickou pomocí projektantky Moniky Máchové, která v této 
oblasti s obcí spolupracuje, dalo stihnout.  
Rada obce po projednání předložení žádosti o dotaci schválila, a pověřila mís-
tostarostku Karlu Skýpalovou zajištěním příslušných podkladů pro její podání.    
 

Inventarizace za rok 2014 

Místostarostka a doposud i účetní obce Karla Skýpalová předložila RO výsled-
ky inventarizace majetku, závazků a pohledávek obce za rok 2014.  
Zároveň předložila ke schválení likvidační protokol, který obsahoval jak maje-
tek vyřazený při inventurách, tak i movitý majetek prodaný v průběhu roku 
2014, jehož prodej rada obce neschválila předem.  
RO po projednání schválila vyřazení majetku obce dle předloženého likvidač-
ního protokolu. Rada obce přijala systémové opatření, aby každý prodej nebo 
vyřazení movitého majetku bylo schváleno radou obce ještě před jeho usku-
tečněním. 
                                

Dohody o provedení práce 

V tomto bodě předložila místostarostka RO k projednání následující návrhy 
dohod o provedení prací: 

 s M.E., Libhošť, předmětem dohody je vykonávání práce knihovnice 
v Místní knihovně Libhošť, 

 s D.V., Libhošť, předmětem dohody je roznos informačních letáků, vo-
lebních lístků, a jiných tiskovin, distribuovaných obcí, do obytných 
domů v Libhošti. 

 s H.B., Libhošť, předmětem dohody je zajišťování grafických návrhů 
plakátů, letáků, pozvánek, blahopřání, a dalších tiskovin pro obec.  

RO se po projednání předložených návrhů usnesla výše uvedené dohody o 
provedení prací pro rok 2015 opětovně uzavřít, neboť je objektivní potřeba 
celoročního zajištění těchto činností, a pověřila starostku podpisem příslušných 
dohod.   
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Z jednání zastupitelstva obce 

Zastupitelé obce se ke svému dalšímu jednání sešli dne 5. února 2015. 
Jednání se řídilo následujícím programem: 

1) Zahájení, schválení programu 
2) Určení ověřovatelů zápisu 
3) Kontrola plnění usnesení z minulých zasedání 
4) Informace o činnosti Rady obce Libhošť  
5) Majetkoprávní záležitosti obce 
6) Žádosti o VFP z rozpočtu obce na rok 2015 
7) Informace o workshopu „Evropské fondy po lopatě“ 
8) Jmenování členů a náhradníků komisí pro veřejnou zakázku   
9) Kampaň „Vlajka pro Tibet“ 
10) Návrh na doplnění zápisu ze 3. zasedání ZO   
11) Rozpočtové opatření č. 9/2014 
12) Diskuze, závěr 
 
Po úvodních formálních bodech pokračovalo jednání kontrolou plnění 

usnesení z minulých zasedání ZO. V něm se zastupitelé ještě jednou vrátili 
k projednávání návrhu Smlouvy o úpravě stávající dopravní a technické in-
frastruktury mezi obcí Libhošť a společností NET4GAS, s.r.o.. Starostka dále 
doplnila informace s tím, že na základě postupu schváleného na minulém ZO, 
některé části smlouvy přepracovala a zaslala spol. NET4GAS, s.r.o. Ta pak 
doplnila další úpravy a také připomínku, že nesouhlasí s požadavkem obce, 
aby i po dokončení stavby bylo ze strany investora zajištěno řádné udržování a 
opravy předmětné přístupové komunikace, neboť by se tak museli starat o 
majetek, který není jejich. Navrhují použít standardní reklamaci, v případě, že 
dojde po dokončení stavby prokazatelně k poškození komunikace jejich čin-
ností. Starostka doporučuje tuto připomínku akceptovat, sporný bod odstranit a 
smlouvu schválit. ZO následně předložený návrh smlouvy i s uvedenými úpra-
vami schválilo. 

Jednání dále pokračovalo bodem 4) ve kterém starostka podala přítom-
ným informace, týkající se činnosti Rady obce Libhošť (RO). 

V následujícím bodě jednání se ZO věnovalo majetkoprávním záležitos-
tem, kde ZO následně: 

a) schválilo zveřejnění záměru prodeje části obecního pozemku parc.č. 
981/4, trvalý travní porost, o výměře cca 45 m2, na základě žádosti J.Š.   
a I.Š., Libhošť, za cenu 80,- Kč/m2, z důvodu srovnání skutečného stavu 
v terénu se stavem právním, neboť tato část obecního pozemku je již 
dlouhodobě užívána jako součást zahrady manželů Š. a je k ní i připlo-
cena. Skutečná výměra prodávané části pozemku bude stanovena geo-
metrickým plánem, případná kupní smlouva bude uzavřena pouze ve 
vztahu k žadatelům.    
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b) schválilo odkoupení stavby „Vodovodního řadu na pozemku parc.č. 
1606/1, 1606/2 v k.ú. Libhošť“, sloužící pro veřejnou potřebu, od A.P., 
Libhošť, do majetku obce, za dohodnutou cenu ve výši 215.000,- Kč, a 
pověřilo místostarostku Karlu Skýpalovou sepsáním příslušné kupní 
smlouvy a starostku Ing. Helenu Šimíčkovou jejím podpisem. 

c) zrušilo usnesení č. 2/2014/Z-8 v bodě b) z důvodu opravy chyby v psaní 
– zjevně nesprávně uvedeného parcelního čísla pozemku, a nahrazuje 
jej usnesením tohoto znění: ZO schvaluje prodej části obecního pozem-
ku, odděleného geometrickým plánem č. 1587-32/2014 z pozemku parc. 
č. 1575/2, ostatní plocha, ostatní komunikace, označeného jako díl „b“ o 
výměře 5 m2 J.H., bytem Libhošť, a to za cenu 80,- Kč/m2. 

V 6) bodě jednání se zastupitelé věnovali projednávání žádosti o veřejnou fi-
nanční podporu (VFP) z rozpočtu obce na rok 2015. Starostka přítomné infor-
movala, že žádostmi o VFP pro činnost v roce 2015 se zabývala RO, která je 
posoudila a sestavila do tabulky, z níž jsou patrné určité úpravy. Starostka 
pokračovala dále sdělením, že RO doporučuje všem žádostem vyhovět v po-
žadované výši, mimo požadavku futsalistů a mysliveckého sdružení. U futsalis-
tů se krácení navrhuje opětovně z důvodu, že poslední 4 roky předkládají roz-
počet i požadavky na finanční podporu stále stejným způsobem, aniž by z žá-
dosti bylo zřejmé, jakým způsobem se na pokrytí svého rozpočtu podílejí vlast-
ními prostředky, resp. tedy jaké procento VFP na zajištění své činnosti požadu-
jí. U mysliveckého sdružení došlo také ke snížení požadované částky, a to z 
důvodu, že některé položky se každoročně opakují. RO tedy dospěla k závěru, 
že stavební činnost, kterou dělají myslivci o své vůli a která nevychází z hlav-
ních cílů a poslání jejich sdružení, již obec podporovat nebude.   

Žadatel 
požadovaná 

výše VFP 
předložený  
rozpočet 

schváleno ZO 
dne 5.2.2015 

FC Libhošť 35 000    77 000    35 000 

Futsalový oddíl 1.FT Libhošť 38 256    47 820    12 000 

Tenisový oddíl Libhošť 5 750    5 750    5 750 

FC – gulášfest 7 000    20 000    7 000 

Myslivecké sdružení Libhošť 35 000    105 000    25 000 

Osvětová beseda Libhošť – činnost 27 000    68 500    27 000 

Osvětová beseda Libhošť - Libhošťský zpravodaj 86 000    86 000    86 000 

Osvětová beseda Libhošť – MUF 10 000    20 000    10 000 

Český zahrádkářský svaz Libhošť 20 000    36 000    20 000 

Klub důchodců Libhošť 25 000    x 25 000 

  289 006    466 070 252 750 

V následujícím bodě 7) podaly starostka a místostarostka zastupitelstvu 
informace o své účasti na workshopu na téma „Evropské fondy po lopatě“, 
který se týkal tématu čerpání evropských dotací v období 2014 až 2020. 
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V bodě 8) se zastupitelstvo zabývalo volbou členů a náhradníků komisí 
pro veřejnou zakázku „Kanalizace a ČOV Libhošť – 2. etapa. Kanalizační sys-
tém BJ a OBA“, kde byli zvoleni tito členové: Komise pro otvírání obálek (člen – 
náhradník): Miroslav Švancar – Roman Tyl, Monika Kalíšková – Miloslava 
Blažková, Mgr. Dagmar Michálková – Milada Vágaiová; a hodnotící komise 
(člen – náhradník): Miroslav Švancar – Roman Tyl, Ing. Lubomír Novák – Mo-
nika Máchová, Ing. Helena Šimíčková – Petra Blažková, Karla Skýpalová – 
Roman Modrovič, Ing. Milan Honeš – Ing. Jaroslav Šimíček. 

Následující bod jednání byl věnován problematice vyvěšování tibetské 
vlajky, jako symbolu podpory tibetského národa proti okupaci jeho území Čí-
nou. Starostka v této souvislosti připomněla, že otázku, zda tibetskou vlajku 
vyvěsit, řešilo ZO v loňském roce na dvou zasedáních; až na tom druhém byla 
většina členů ZO pro vyvěšení vlajky. Protože má obec vlajku již k dispozici, 
navrhuje schválit vyvěšování vlajky na delší časové období, ať se jím nemusí 
ZO každý rok znovu zabývat. Z řad občanů se do diskuse zapojil R.Š., který se 
tázal, zda by např. na stránkách obce či ve zpravodaji nebylo dobré objasnit, 
proč se vlastně vlajka vyvěšuje. Občané se pak mohou jen domýšlet, co nám 
to tu visí za prapor. On sám s vyvěšením nesouhlasí, protože si myslí, že oby-
čejným Tibeťanům je to jedno; podle něj pouze jedna totalita byla nahrazena 
druhou. Starostka na to reaguje, že v loňském roce bylo doporučeno podívat 
se na webové stránky spolku Lungta, který kampaň organizuje, a kde je k dis-
pozici dostatek informací o tom, proč se vlajka vyvěšuje. Na základě těchto 
informací nakonec byla loni kampaň schválena. Uvedení článku ve zpravodaji 
se však nebrání, může se toho ujmout kdokoli. ZO následně jednohlasně 
schválilo zapojení obce do kampaně vyvěšování tibetské vlajky a to na volební 
období 2015-2018. 

V následujícím 10) bodě jednání neschválilo návrh Romana Modroviče, 
člena ZO a předsedy FV, na doplnění zápisu ze 3. zasedání ZO v bodě 10) 
Peněžitá plnění a peněžité dary za činnost v roce 2014 a části b) tohoto bodu, 
týkající se poskytnutí peněžitého daru fyzickým osobám za mimořádnou aktivi-
tu, práci či přínos ve prospěch obce v roce 2014, a to konkrétně ve vztahu k 
odůvodnění poskytnutí peněžitého daru ve výši 36.000,- Kč starostce Ing. He-
leně Šimíčkové. Předložený návrh nebyl schválen hlavně z důvodu značné 
administrativní komplikovanosti v případě snahy o změnu již schváleného zápi-
su (zápis by bylo nutno znovu schválit zastupitelstvem). Rovněž by se tímto 
mohl vytvořit jistý precedens, který by v budoucnu mohl zapříčinit neustálé 
opravy již schválených zápisů, což by působilo značné komplikace. Zastupite-
lům bylo doporučeno, že pokud chtějí, aby v zápisu byla uvedena nějaká in-
formace doslovně, bylo by vhodné o to požádat hned v průběhu jednání.  

V bodě 11) místostarostka a dosavadní účetní obce Karla Skýpalová in-
formovala, že musí být projednáno a schváleno poslední rozpočtové opatření 
týkající se ještě roku 2014. Rozsáhlé rozpočtové opatření s potřebnými úpra-
vami a změnami již ZO schválilo v prosinci 2014, nicméně je nutno ještě do-
rovnat skutečnou výši splátky úvěru. V předchozím rozpočtovém opatření byla 
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schválena mimořádná splátka ve výši 16.600.000,- Kč, jak bylo uvedeno ve 
smlouvě s poskytovatelem úvěru, opomnělo se ale, že tato částka byla uvede-
na jako minimální. Přepočtem pak banka dopočetla částku o 27.967,- Kč vyšší, 
a tato částka byla z našeho účtu vyplacena. Takže tento rozdíl je nutno do 
starého rozpočtu ještě dopracovat. Nejedná se o změny v příjmové ani výdajo-
vé části, jedná se pouze o změnu ve třídě 8. – financování. Účetní sděluje, že 
na tomto úvěru zbývá obci doplatit částku cca 5.944.000,- Kč, která je hrazena 
v měsíčních splátkách, s tím, že celý úvěr bude doplacen do roku 2018. Sta-
rostka informuje, že na spořicím účtu má obec průběžnou rezervu ve výši cca 
16 milionů.  

Do diskuse v bodě 12) se jako první přihlásila Karla Skýpalová. Uvedla, že 
reaguje na zápis z kontroly finančního výboru (FV), která se týkala přístřešku 
ve sportovním areálu a rekonstrukce sociálního zařízení v mateřské škole. Ke 
stavbě přístřešku vysvětlila, že na zasedání ZO bylo schváleno navýšení část-
ky na jeho realizaci o 300.000,- Kč na celkovou částku 900.000,- Kč, jednalo se 
však pouze o částku na samotnou stavbu. Dalšími předpokládanými náklady 
bylo např. zpevnění plochy pod stavbou, kdy se příslušná částka vzala z pro-
středků na chodníky a komunikace. Ze zápisu FV však vyplývá, že jsme pře-
kročili schválený rozpočet, toto ale Karla Skýpalová odmítá, protože částka na 
přístřešek byla čerpána z OD/PA 3639 (komunální rozvoj, revitalizace obecní-
ho majetku), pol. 6121 (stavby), kde jsme peníze na údržbu či rozvoj vyčleněné 
měli; další peníze se pak přidávaly rozpočtovým opatřením. Starostka dodává, 
že částka 900.000,- Kč byla částka, která byla uvedena v zadávacích podmín-
kách jako částka předpokládaná a byla určena pouze na stavbu (konstrukci) 
přístřešku; tato částka se soutěžila a překročena nebyla. Celková suma na 
realizaci celé stavby přístřešku je samozřejmě vyšší, ale tím není řečeno, že je 
překročen rozpočet stavby, protože ostatní částky jsme nezahrnovali do soutě-
žené částky (např. nátěry dřeva, zpevnění plochy pod stavbou, apod.). Karla 
Skýpalová dodává, že konečná hodnota stavby, jako majetku obce, je ještě 
jiná: navyšuje se dále o cenu za projekt, o správní poplatek stavebnímu úřadu 
za stavební povolení (31.000,- Kč), o vytýčení stavby, aj. Závěrem uvádí, že 
nesouhlasí s doporučením, aby nebyl překračován rozpočet stavby, když ve 
skutečnosti překročen nebyl. Člen kontrolního výboru Zbyněk Tomšík namítá, 
že schválená částka byla 900.000,- Kč a předloženo ke kontrole bylo 
1.118.000,- Kč. Účetní obce odpovídá, že kontrolní výbor chtěl předložit i 
ostatní náklady související se stavbou přístřešku.  
Místostarostka dále informuje, že připravovala kupní smlouvy k majetkopráv-
nímu záměru, kde obec hodlala vykoupit cestu kolem M.N., pana Ř. a paní B. 
Narazila však na problém, protože na jejich pozemcích zůstala věcná břemena 
pro město Nový Jičín, sepsaná v rámci výstavby 1. etapy kanalizace, neboť ta 
je v nich uložena. Dle informací Katastrálního úřadu v NJ bude zapotřebí 
všechny takto zatížené pozemky vytipovat a břemena převést na obec, protože 
i stavba sama přešla do vlastnictví obce. Je to časově náročnější práce, zva-
žovala proto, zda by si toto jako celoroční úkol nevzal za své kontrolní výbor. 
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S městem budeme muset sepsat smlouvu, že na nás přechází všechna práva 
a povinnosti vyplývající z uzavřených smluv, a věcná břemena přepsat 
v katastru nemovitostí na obec. Reaguje Ing. Milan Honeš, který uvádí, že je 
toho názoru, že tyto informace by nám mohl poskytnout katastrální úřad. Určitě 
lze na katastru vytvořit nějakou sestavu, do níž lze zadat údaj o věcných bře-
menech města Nový Jičín na katastru obce Libhošť, a dát nám tuto sestavu 
k dispozici. Nedovede si představit, jak by se to v tom množství parcel „ručně“ 
hledalo. Karla Skýpalová uvádí, že hovořila s pracovnicí katastrálního úřadu, 
která jí přímo sdělila, že si obec dané pozemky musí vyhledat sama. Člen ZO 
Petr Bradáč navrhuje vyhledat pozemky podle smluv s vlastníky pozemků     
z 1. etapy kanalizace, popř. podle trasy kanalizace. Starostka stávající diskusi 
uzavírá s tím, že se vedení obce ještě pokusí zjistit bližší podrobnosti na MěÚ 
Nový Jičín, případně znovu na katastru nemovitostí.  
S dalším příspěvkem se přihlásil z řad občanů J.V. Ptá se, zda by obec něco 
namítala v případě výměny stávající brány u hlavního vstupu na místní hřbitov, 
za bránu původní, která je léta uložena u P.P. Je to historická památka a je 
stejná jako druhá brána, kterou se jde do kostela po schodišti. Dle J.V. by bylo 
nutno tuto bránu nejprve zrenovovat, ale renovace by nestála obec nic, údajně 
by se vše zajistilo přes biskupství. Starostka odpovídá, že obec by proti této 
výměně nic neměla, nově zrenovovaná původní brána by však „nepasovala“ 
k plotu kolem, což by se aspoň částečně mohlo vyřešit stejným nátěrem. Ing. 
Milan Honeš doplňuje, že příslušný pozemek má obec na základě smlouvy o 
výpůjčce pronajatý na 99 let, včetně plotu. Zeď i oplocení (včetně nové brány) 
financovalo při rekonstrukci město Nový Jičín, příslušný nátěr plotu by tedy 
měla hradit obec.    
Další příspěvek do diskuse měl Ing. Aleš Hána, administrátor obecních webo-
vých stránek. U firmy Web a Media, s.r.o., která je tvůrcem webových stránek, 
zjišťoval, jak bychom při znovuobnovení panelu diskuze na webových strán-
kách obce toto technicky zajistili. Firma doporučuje registraci přispěvatelů po-
mocí SMS, nicméně on sám není zastáncem takovéto registrace, protože přes 
telefon se může diskutující zaregistrovat pod jakýmkoliv jménem. Další mož-
ností je zaregistrovat se osobně na obecním úřadě, kde si obec ohlídá, pod 
jakým telefonním číslem je zaregistrována skutečná osoba. Ing. Jaroslav Šimí-
ček uvádí, že on osobně je pro variantu druhou, kdy osoba musí být ztotožně-
na. Ing. Milan Honeš namítá, zda do obnovení diskuze znovu jít, protože ze 
zkušenosti ví, že docházely většinou anonymní a někdy i urážlivé příspěvky. 
Kdo se chce tázat, má několik možností, např. zavolat telefonicky, osobní ná-
vštěvou na úřadě, napsat e-mail, či se dotázat prostřednictvím obecních webo-
vých stránek v rubrice “napište nám.“ Roman Modrovič dodává, že diskusi chtěl 
obnovit proto, aby se dalo diskutovat veřejně. K tomu Ing. Jaroslav Šimíček 
dodává, že pokud veřejnou diskusi zvolíme, musíte i určit, kdo se o toto fórum 
bude starat.  
Vzhledem k tomu, že obnovení diskuze nepodpořila nadpoloviční většina 
zastupitelů, upustilo se od dalšího projednávání této záležitosti.  



Libhošťský zpravodaj – Březen 2015 

- 15 - 

 
 

 

Proč podpořit Tibet vyvěšením tibetské vlajky 

Dne 10. března 2015 si pro-
střednictvím mezinárodní kampaně 
“Vlajka pro Tibet“ připomeneme   
56. výročí povstání Tibeťanů proti 
čínské okupaci Tibetu. Povstání 
bylo násilně potlačeno armádou 
Čínské lidové republiky a zemřelo 
při něm téměř milion Tibeťanů.  

Česká republika se k meziná-
rodní kampani “Vlajka pro Tibet” 
připojuje pravidelně od roku 1996. 
V loňském roce kampaň v ČR podpořilo vyvěšením tibetské vlajky 601 obcí, 
měst, městských částí, magistrátů a krajů. V loňském roce se k této kampani 
poprvé připojila i naše obec, a hodláme v této podpoře i nadále pokračovat.  

Tibet je historické území ve střední Asii. Z velké části se rozkládá na Tibet-
ské náhorní plošině a jeho průměrná výška dosahuje přibližně 4 900 m n. m., 
pročež se Tibetu někdy říká „střecha světa“. Tradičním etnikem Tibetu jsou 
Tibeťané hovořící tibetským jazykem. V minulosti býval Tibet nezávislým krá-
lovstvím, od padesátých let 20. století je naprostá většina původního území 
okupována Čínskou lidovou republikou. Před intervencí Čínské lidové republiky 
byl Tibet po několik desetiletí, mezi 1. březnem 1913 a 23. květnem 1951, fak-
ticky nezávislým státem. 

Dne 21. října 1950 jednotky Čínské lidově osvobozenecké armády dostaly 
rozkaz vpochodovat do Tibetu. Oficiálním důvodem vojenské invaze bylo „za-
chránit tři miliony Tibeťanů před imperialistickým útlakem a zabezpečit ochranu 
západní čínské hranice“. Vojska tibetské vlády nebyla schopna invazi zabránit. 
Tibet se pak oficiálně dostal pod svrchovanost čínské vlády 23. května 1951. 
Vládce Tibetu, patnáctiletý čtrnáctý dalajláma, zůstal i po čínské anexi loutko-
vou hlavou Tibetu. Pozemkové reformy a další společenské změny necitlivě 
zaváděné čínskou vládou vedly ve druhé polovině 50. let k nepokojům, které 
10. března 1959 přerostly v ozbrojené povstání proti čínské nadvládě, skrytě 
podporované Spojenými státy. Povstání bylo během několika dnů krvavě potla-
čeno. Dalajláma 17. března uprchl do Indie, kde požádal o politický azyl, a od 
té doby žije v emigraci. 

V dnešní době po celém Tibetu narůstá politická opozice proti čínské oku-
paci Tibetu a v důsledku těchto aktivit zesilují postihy Tibeťanů. Vezmeme-li do 
úvahy, že Tibeťanů je pouze šest milionů, nachází se v čínských věznicích 
nepoměrně velký počet tibetských politických vězňů. Tibetské středisko pro 
lidská práva a demokracii v Dharamsale mělo v roce 2001 informace o 254 

Z OBECNÍHO DĚNÍ  
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politických vězních. Podle Střediska došlo v roce 2001 nejméně k 37 politickým 
uvězněním a ve stejném roce bylo oznámeno deset úmrtí Tibeťanů následkem 
mučení a špatného zacházení.  

Dnes jsou v Tibetu nadále porušována základní lidská práva včetně svobo-
dy vyjadřování a vyznání. Úřady zavírají školy, které udržují tibetskou kulturu, 
jazyk a náboženství. Čínské školy přitom neplní svou základní funkci a mnoho 
Tibeťanů zůstává negramotných. Zdravotní péče je nedostatečná. Čínské úřa-
dy využily teroristických útoků z 11. září 2001 a nepohodlné osoby začaly 
označovat za teroristy. Při poklidné demonstraci buddhistických mnichů v Lha-
se 10. března 2008 došlo k napadení několika mnichů členy pořádkových sil, 
což bylo startovacím faktorem následných násilných nepokojů. Protesty se 
rozšířily do dalších klášterů a míst, kde žijí Tibeťané. Čínská armáda o stov-
kách vojáků a desítkách těžkých bojových vozidel používá proti neozbrojeným 
demonstrantům slzný plyn i ostrou střelbu. Během protestů bylo zabito 120 – 
300 Tibeťanů. Dál pokračují tvrdé represe v mnoha provinciích Číny – organi-
zátoři demonstrací jsou zatýkáni, dnem i nocí navštěvují tibetské domovy vo-
jenské hlídky, lidé jsou svévolně zatýkáni, mniši biti. Vybrané kláštery jsou od-
říznuty od dodávky základních potravin a vody, stovky Tibeťanů jsou pohřešo-
vány. Od roku 2009 do října 2012 se v Tibetu (Autonomní oblast Tibet, Kham, 
Amdo) upálilo více jak 60 Tibeťanů. Další tři v zahraničí (Nepál, Indie). Mezi 
upálenými jsou převážně mniši, ale i mnišky, nomádi, zemědělci, ženy i studen-
ti. Všichni během svého činu provolávali svobodu Tibetu a návrat dalajlámy do 
vlasti. Oběti jsou ve věkovém rozmezí 15 až 64 let. 

Historie i současnost Tibetu je poměrně rozsáhlá a složitá. Pokud máte zá-
jem o více informací, podívejte se např. na wikipedia.cz,  potala.cz, tibinfo.cz, 
protibet.cz, odkud jsem čerpal i tyto informace. 

 
Roman Modrovič, člen ZO 

 
 

Jarní bazárek 

Vážené maminky, 17. března komise pro občanské záležitosti opět připravuje 
dětský bazárek, který bude tentokráte zaměřen na oblečení jaro - léto. 
Přestože v minulém roce byl o tuto akci slabší zájem, rozhodli jsme se jarní 
bazárek ještě uskutečnit, protože mnohé maminky si rády oblečení po svých 
ratolestech prodají nebo zase něco nového koupí. Také letos si můžete prodej 
svých věcí domluvit s členkami komise. Věci musí být oceněny, očíslovány a 
musí být přiložený seznam. 
Bazárek se uskuteční v sále na Fojtství. 

  
Na Vaši hojnou účast se těší členky komise. 
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Sbírka pro charitu 

Sbírka pro charitu proběhne následující den po dětském bazárku, tzn. dne     
18. března.Sbírat budeme oblečení, hračky, boty a jiné věci z domácnosti, kte-
ré už doma nepotřebujete, ale  jiným mohou pomoci. Vše musí být čisté, oble-
čení a ostatní textil neroztrhaný, věci z domácnosti funkční.  
Sbírka proběhne v klubovně na Fojtství. 
Obě akce budou zveřejněny na webových stránkách obce, hlášeny v místním 
rozhlase a inzerovány na letáčcích v MŠ, ZŠ a květinářství p. Blažkové.  

Za komisi Miloslava Blažková 

 

 

O medu 

     Vážený čtenáři, do rukou se Vám dostává další číslo včelařského povídání 
mapující jednotlivé měsíce roku. Jedná se o seriál, ve kterém budou uvedena 
specifika jednotlivých měsíců pro včelaře, jeho práce, pranostiky a produkty.  
     Med je harmonicky vyvážená směs různých látek, které se stále proměňují 
a navzájem reagují. Tento proces probíhá od chvíle prvního kontaktu včely 
s nektarem nebo medovicí. Med má složité a proměnlivé složení. Základní 
složkou v medu jsou jednoduché cukry -  glukosa, fruktosa, sacharosa, maltóza 

Honební společenstvo Libhošť 
POZVÁNKA NA VALNOU HROMADU 

 

Výbor honebního společenstva v Libhošti zve členy honebního  
společenstva na valnou hromadu, která se uskuteční v úterý  

dne 10. března 2015 v 17.00 hodin v sále na Fojtství. 
 

Program jednání: 
1) Zpráva o činnosti honebního společenstva při naplňování zákona 

o myslivosti 
2) Schválení návrhu honebního výboru o finančním hospodaření 

 

Člen honebního společenstva může udělit k zastupování na valné hromadě  
plnou moc jiné osobě. 

Pro členy honebního společenstva je připraveno občerstvení. 
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a melecitóza. Z minerálních látek je to především kalcium, sodík, vápník, mag-
nesium, fosfor, zinek a mnoho dalších. Zajímavostí je, že v medovicových me-
dech lze nalézt např. také stříbro. Z vitamínů jsou obsaženy především vitamí-
ny skupiny B a více než 17 druhů prospěšných kyselin. Dále aminokyseliny, 
hormony, přírodní barviva a vonné látky.  
     Po desetitisíce let lidé používali med jako takřka jediné dostupné sladidlo a 
nejen to. Starověké civilizace pohlížely na onen zlatavý voňavý nektar, pomalu 
vytékající z včelích pláství, jako na božský zázrak. Ostatně podstata medu, 
který má všestranné uplatnění nejen v kuchyni, ale i v lékařství či kosmetice, 
zůstává záhadou i dnes po dlouhých vědeckých výzkumech. 
     Jak dlouho už člověk zná med, lze těžko odhadnout. Nejstarší doklad máme 
z doby paleolitické (před 15 tisíci lety), a to z kresby z Pavoučí jeskyně, nachá-
zející se u vesnice Bicorp ve Španělsku. V antickém období byl med uznávaný 
jako pokrm bohů a jako takový jej také obětovali při náboženských obřadech. 
V Egyptských pyramidách byl nalezen med starý 3000 let v krystalické podobě, 
ale i po tak dlouhé době po hygienické stránce nezávadný.  
     Rozeznáváme dva druhy medů, a to květový a medovicový, dříve známý a 
označovaný jako lesní, případně směs těchto dvou. 
     Med květový vzniká sběrem nektaru, který je vylučován květy. Má se za to, 
že rostliny tento nektar vylučují proto, aby přilákaly opylovatele a nabídly jej 
jako odměnu. Včela nektar ukládá do medného volátka, kde jej obohacuje en-
zymy a látkami. V tuto chvíli hovoříme o sladině, kterou včela létavka přináší do 
úlu, kde jí předává včelám dělnicím, které si jí mezi sebou předávají a tím ji 
zahušťují. Po zahuštění a odparu přebytečné vody jí ukládají do buněk plástů, 
kde již zraje v med. 
     Med medovicový vzniká stejným způsobem, jen jej včely sbírají na povrchu 
listů a jehličí jako vedlejší produkt producentů medovice, mezi které patří mši-
ce, puklice a červci. 
 

Několik zajímavostí o medu: 

 K nasbírání 1 kg medu pracuje více než 1000 včel celý svůj život. 

 K získání 1 kg medu, musí včely navštívit alespoň 5miliónů květů. 

 K získání 1 kg medu musí včely nanosit 3 litry nektaru. 

 K nasbírání 1 kg medu včely naletí vzdálenost rovnající se cestě čtyřikrát 
kolem země. 

 Včely spotřebují asi 2,8 kg medu k získání 1 kg včelího vosku. 

 

Práce včelaře v měsíci březnu: 

     Začínají první prolety včel, je to období, na které se každý včelař těší. Při 
první jarní prohlídce včelstev včelař hodnotí jejich zdravotní stav, sílu, přítom-
nost matky a množství zásob. Pokud v okruhu doletu včel není žádný přirozený 
zdroj vody, měl by jim připravit napajedlo.  
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Co včely dělají: 

Jestliže venkovní teplota stoupne nad 10° C, můžeme počítat s hromadným 
proletem včel. Při prvním očistném proletu včely se tzv. vypráší. Včely již začí-
nají sbírat a nosit první pyl, provádějí očistu svého úlu. Matka začíná klást a 
včely vychovávají nastupující generaci včel pro první jarní snůšku.  

 

Kvetoucí rostlinstvo: 

Začínají kvést sněženky, bledule, podběl a první vrby. Pylem se obalují lísky, 

olše a osiky 

 

Pragnostika: 

Teplý březen rozehřeje včelám srdce. 

 

Včelařská moudrost: 

Kdo čaj s medem ráno pije, nestoná a dlouho žije. 

 

Příště budeme pokračovat na téma včela medonosná, společenství, složení 
včelstva. 

S přátelským pozdravem 
Petr Hanzelka a Luděk Klinkovský  

 

 
Záložní včelstva P. Hanzelky na zahradě jeho otce Aloise 
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Farnost v L I B H O Š T I    
     Program ve SVATÉM TÝDNU - 2015 

DEN DATUM SLAVNOST/SVÁTEK HOD MŠE SVATÁ A POBOŽNOSTI 

Ne 29.3 KVĚTNÁ NEDĚLE  
(Pašíjová neděle) 

9:30 MŠE SVATÁ 

15:30 POBOŽNOST KŘÍŽOVÉ CESTY 

Po 30.3  

Út 31.3 ZPOVEĎ - od 16:00 do 16:50 - Libhošť fara 
MŠE  SVATÁ - 17:00 hod 

St 1.4  

Čt 2.4 ZELENÝ ČTVRTEK 17:00 MŠE SVATÁ  

Pá 3.4 VELKÝ PÁTEK 
Sbírka (z Božího hrobu)  
na opravu chrámu ve  

Svaté zemi  

16:30 
17:00 

POBOŽNOST KŘÍŽOVÉ CESTY 
VELKOPÁTEČNÍ   OBŘADY 

So 4.4 BÍLÁ SOBOTA  
Sbírka (z Božího hrobu)  
na opravu chrámu ve  

Svaté zemi 

18:00 MŠE SVATÁ  

Ne 5.4 SLAVNOST  
Zmrtvýchvstání Páně  

 Sbírka  
na kněžský seminář 

9:30 MŠE SVATÁ  
ŽEHNÁNÍ - Velikonočních 

pokrmů 

Po 6.4 Pondělí  
VELIKONOČNÍHO  

OKTÁVU  

9:30 MŠE SVATÁ  

 

 

MOŽNOSTI – ZPOVĚDI před VELIKONOCEMI 
  
 Do ST 24.3. vždy 30 minut přede mší svatou, po domluvě i po mši svaté  
 
 Ve ST 25.3. a v PÁ 27.3. od 15:00 do 16:50 hod., po domluvě i po mši svaté  
 
 Ve STŘEDU 25.3. bude zpovídat v kostele – P. Michal Petr 
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Zahrádkáři informují 

Dne 22. února 2015 proběhla v ZO ČZS výroční členská schůze. Zahrád-
káři zde m.j. bilancovali uplynulý rok a plánovali další činnost. Protože letošní 
rok je ve svazu zahrádkářů rokem volebním, bylo členskou základnou zvoleno 
nové složení výboru ZO a nové složení revizní komise. 

Odstupujícím členům výboru, př. Kalíškové, Serejové a př. Davidovi vyjád-
řila celá členská základna velké poděkování za dlouholetou obětavou práci pro 
naši organizaci a tím pro celý svaz zahrádkářů.    

Ve zprávě o činnosti seznámila předsedkyně př.Vágaiová přítomné s pl-
něním úkolů, které byly na minulé schůzi přijaty. S uspokojením bylo konstato-
váno, že se podařilo vše splnit jak v oblasti odborné, tak i v oblasti společen-
ské.  

Byl uspořádán 3-denní zájezd do Jižních Čech. O něm už byla veřejnost    
v Libhošťském zpravodaji informována. Menší, 1-denní zájezd, byl uskutečněn 
v září do Ostravy a Staříče (technický skanzen, výstava “Život na zahradě”  a 
okrasná zahrada u Holubů). Výstavy se v uplynulém roce nekonaly, vybrali 
jsme si oddechový čas pro náročný letošní rok, kdy zamýšlíme uspořádat vý-
stavy dvě: s jarní (resp. Velikonoční tématikou), která bude v březnu a s Vá-
noční tématikou, která je plánována na listopad. Kromě zmíněných výstav má 
naše organizace v plánu také odborné a poznávací zájezdy. Jedním z nich je 
výstava “Valašská zahrada” v Rožnově p.R., dalším by byla Floria v Kroměříži. 

Hlavním letošním tematickým zájezdem je už teď v březnu 2-denní do 
Klosterneuburgu na mezinárodní výstavu orchidejí, jenž je spojen s prohlídkou 
Vídně a relaxací v termálech v pohraničním městečku Laa an der Thaya. To 
abychom nabrali sil. 

V oblasti společenské jsou opět plánovány akce jako ples, setkání s jubi-
lanty, pořádání Krmáše ap. Předsedkyně naší ZO zhodnotila součinnost výboru 
a členstva jako velmi dobrou a vyslovila poděkování všem členům i příznivcům, 
kteří se na činnosti naší organizace podíleli. Členská schůze přijala také 6 no-
vých členů – tímto členská základna naší ZO dosáhla počtu 99. Společně jsme 
uctili památku 3 členů, kteří bohužel naše řady v uplynulém období opustili. 

O dalších našich aktivitách budeme veřejnost v Libhošti informovat na 
stránkách Zpravodaje. 

Jsme organizací otevřenou, přijďte mezi nás. 
Za ZO ČZS 

Rudolf Šindler  

 

 

Mufácký TAM -TAM 

Jménem všech Mufáků vítáme mezi námi nejmladšího člena kroužku -  
jmenuje se Jonášek, a narodil se 26.1.2015. Je to kluk jako buk, jíst mu chutná, 
roste jako z vody a už se těšíme, až bude chodit mezi nás. 
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A teď ve zkratce k aktuálnímu dění v kroužku: 
V lednu a v únoru jsme se učili poznávat druhy ohnišť, teorii základů roz-

dělávání ohňů a práce s ohněm. Mufáci, včetně vedoucích, dostali za úkol zho-
tovit maketu ohniště. Jsou takoví, co ještě stále váhají a přemýšlejí jak na to, 
ale jsou tací, co už mají hotovo na jedničku. Děti se předhánějí, které ohniště 
bude nápaditější a lépe propracované. Malé děti, které se chtějí zúčastnit osa-
dy o jarních prázdninách, musí složit čtyři zkoušky. Mohou si vybrat zkoušku z 
uzlování, kompasu, ohně, šifer a značení. To vše je jim velice pečlivě a trpělivě 
vysvětlováno, názorně ukazováno, takže pokud poslouchaly a dávaly pozor, 
tak by to měla být pro ně hračka.  Některé jsou pilné a už mají zkoušky slože-
né, tyto jsou na sebe právem hrdé a mají účast na osadě, samozřejmě se sou-
hlasem rodičů, jistou, jiné se ještě musí snažit. V březnu se budeme věnovat 
velikonočním tradicím, pokud nám vyjde počasí, půjdeme do přírody na větvič-
ky a naučíme se plést pomlázku. V kroužku máme také kytaristy, děti se učí 
zpívat a připravují se tak na zpívání u táborového ohně, doufáme, že všechny 
děti, co chodí do kroužku, se zúčastní letního tábora v duchu Velké vlakové 
loupeže. 

Zveme mezi nás děti, které se rády učí nové věci, mají rády přírodu a dob-
rodružství. Scházíme se pravidelně, každý čtvrtek v 15.30 hodin v klubovně 
nad poštou.  

Za mufácké vedoucí Iva Fialka. 
 
 

Pozdrav bývá nezřídka naše první vizitka 

Možná také znáte ten pocit, když Vám na pozdrav dotyčný neodpoví? 
Případy, kdy Vás někdo nejen z dětí nepozdraví jenom proto, že se jedno-

duše stydí, je v dnešní době stále častějším jevem a možná někdy i pochopi-
telným. Ale, neodpovědět na pozdrav, to už je spíše ostuda nejen samotných 
dětí, ale možná i jejich rodičů.  

Stále si myslím, že slušnost a základy dobré výchovy je umět pozdravit, 
poprosit a poděkovat, to naučili mě a já to učím své děti. Dokonce zdravím jako 
první i dnešní mládež, ale spousta z nich neumí na můj pozdrav ani odpovědět. 
Každý máme tyto hodnoty asi jinde. Jsem ale smutný z toho, že nás slušných 
je stále méně. 

Zdravím nejen při příchodu a odchodu na úřadech, ale také u lékaře, 
v obchodě a prostě všude tam, kde je to samozřejmostí a slušností. Bohužel i 
v našem obchodě se stále přesvědčuji o tom, že jak někteří dospěli, tak také 
školní děti, neumí jednu ze zásad slušného chování. Zdravit!!! Možná si neu-
vědomují, že i to může být vizitka celé jeho rodiny. Vymlouvat se na to, že 
zdravit by měli učit naše děti ve školách, je podle mého názoru obyčejný ali-
bismus. Vše vychází z rodiny a rovněž u rodičů záleží na jejich přístupu k dítěti 
a pocitu zodpovědnosti. 
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Samozřejmě tak, jako se mění společnost, mění se i naše výchovné pří-
stupy. Stále však platí, že jako rodiče jsme pro své dítě největším příkladem. 
Například jak se chováme v kruhu rodiny, známých, nebo třeba i v obchodě. 
Pokud chceme, aby naše dítě znalo zásady slušného chování, nemůžeme asi 
chtít po něm, aby slušně zdravilo a děkovalo, když my sami na to zapomínáme. 
Děti si osvojí to, co vidí, slyší a zažívají ve svém okolí. Na to, aby se slušné 
chování stalo jeho přirozenou součástí, potřebuje dítě vědět, že i my své 
pozdravy a poděkování myslíme upřímně.  

A když si nejsme jisti, kdo zdraví jako první, zapamatujme si pravidlo: Jako 
první zdraví ten slušnější. A jak jste na tom se zdravením Vy? Já, třeba zdravit 
umím a nestydím se za to. 

Příště bych se chtěl zaměřit na další častý jev, nejen u nás na vesnici, 

a to „Jak se bránit před pomluvou“. 

S pozdravem Zbyněk Tomšík 

Zdroje k článku: http://www.ladislavspacek.cz/zdraveni/ a www.naseinfo.cz 

 
 
 
 
 

První cesta do školy 

Ve středu 4. února byla atmosféra na naší škole docela slavnostní a výjimečná. 
Odpoledne nás čekal zápis do první třídy pro školní rok 2015/2016. Tento den 
se na návštěvu naší školy těšili budoucí prvňáčci i jejich rodiče. I když to vlast-
ně nebyla jejich první cesta do školy, neboť téměř všichni předškoláci docháze-
jí již od září 2014 do tzv. „Školáčka“, kde se postupně připravují na práci ve 
škole.  
Příprava zápisu zaměstnala všechny učitelky. Pro děti bylo připraveno mnoho 
aktivit, při kterých učitelky hravou formou zjišťovaly úroveň jazykových a ma-
tematických schopností budoucích prvňáčků. Pro prvňáčky byly připraveny 
dárečky a každý byl vyznamenán medailí s nápisem „Budu školák“. 
Celkem se v letošním roce dostavilo k zápisu 23 dětí. Někteří rodiče po do-
mluvě s pedagogy uvažují o odkladu povinné školní docházky. Skutečný počet 
prvňáčků, kteří nastoupí do 1. třídy, budeme znát až 1. září 2015. 
 
 

Projekt „Planeta Země“ 

V úterý dne 3. února 2015 se zúčastnili žáci 4. a 5. ročníku projektu pod ná-
zvem „Planeta Země“, do kterého je naše škola zapojena již několik let. 
Planeta Země 3000 je unikátní vzdělávací projekt určený pro žáky 4. – 9. tříd 
základních škol a pro studenty gymnázií a středních škol. Skládá se z jednotli-

ZPRÁVY ZE ŠKOL  

http://www.ladislavspacek.cz/zdraveni/
http://www.naseinfo.cz/
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vých vzdělávacích programů, jejichž prezentace probíhají ojedinělou formou - 
multimediální projekcí poutavých fotografií a videosekvencí čtyřmi datapro-  
jektory (diváci vidí tři obrazy vedle sebe, 4. dataprojektorem se promítá video 
sekvence ve Full HD kvalitě, v rozlišení 1920x1080 a formátu 16:9) v kombina-
ci s doprovodnými autentickými zvuky, hudbou a naživo komentovaným výkla-
dem. Nákresy, mapy, animace, fotografie a video sekvence jsou promítány 
špičkovými dataprojektory značky SHARP a ACER. K ozvučení je používána 
aparatura značky L´Acoustics, která patří mezi jedničku ve zvučící technice. 
Programy projektu Planeta Země 3000 přibližují žákům a studentům křehkost 
života, krásu i problémy naší planety a život obyvatel nejrůznějších zemí. Jedi-
nečným kulturním zážitkem se žáci seznamují a docházejí k poznání a poro-
zumění nejcennějšího místa, na kterém je nám dovoleno žít, naší planety Ze-
mě. 
 
Projekt Planeta Země 3000 je vhodným doplňkem učiva pro všechny zúčast-
něné věkové skupiny. Žáci a studenti se během projekcí seznamují nejen s 
okolním světem, ale především s částmi učiva, které již v minulých letech pro-
bírali, přiblíží si učivo, které právě probírají, nebo se seznámí s látkou, kterou 
se budou teprve učit. Velký důraz v rámci celého projektu klademe na mezi-
předmětové propojení. Žáci a studenti díky tomu získávají informace nejen ze 
zeměpisu a biologie, ale také například ze základů společenských věd, ekolo-
gie, dějepisu, hudební a estetické výchovy, mediální výchovy, dokonce i někte-
rého z cizích jazyků a mnoha dalších oborů a odvětví. Odborný výklad každé    
z projekcí je tak zaměřen na vyložení, prohloubení a osvojení si učiva. Do za-
běhnutého vzdělávacího systému se tak přináší inovace a moderní způsob 
vzdělávání. 
 
Tentokrát naši žáci zhlédli výukový program pod názvem  
„Indonésie - po stopách lidojedů" 
 

Výuková rovina tohoto programu byla tvořena těmito výukovými celky: 
 

1. Život přírodních národů 
 V projekci žáci poznali lidi žijící na úrovni doby kamenné, jejich fascinující ritu-
ály, ceremonie, tradice, náboženství i životní styl. Seznámili se s nejrůznějšími 
etnickými skupinami a jejich každodenním životem, rozdíly mezi životem zá-
padního světa a přírodních národů. Domorodé obyvatele si popsali i z antropo-
logického hlediska a seznámili se s jejich dávnou minulostí. 
 

2. Kultura a tradice exotického světa 
 Během putování zažili žáci strhující a netradiční tradice exotického světa. Se-
známili se s mnoha národy a lidmi žijícími na planetě Zemi, prožili nesčetné 
lidské příběhy, poznali životní styl lidí na druhé straně planety, jejich radosti i 
strasti a mnoho dalšího.  
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3. Tajuplná náboženství 
Oblast Indonésie je velmi pestrá na náboženské složení tamějších obyvatel. Do 
jejich životů vstupují téměř každodenně rituály a obřady spojené s uctíváním 
nejrůznějších bohů, duchů a démonů. Žáci si pověděli o náboženském složení 
v této části světa a porovnali  jednotlivé náboženské směry.  
 

4. Fascinující fauna a flóra planety Země 
 Žáci prozkoumali jedinečnou přírodu, poznali unikátní živočišné druhy, které 
byly v programu detailně popsány a dověděli se o nich i celou řadu zajímavostí. 
Zhlédli například  orangutany, kahau nosaté a nejrůznější druhy dalších primá-
tů, komodské draky varany komodské a mnoho dalších zvířat. Seznámili se 
také s unikátními biomy této oblasti. Prozkoumali tropické deštné lesy jihový-
chodní Asie, popsali si jejich strukturu a ukázali si charakteristické zástupce 
rostlinné říše.  
 

5. Pod mořskou hladinou 
V programu se žáci ponořili do vod různých korálových moří v oblasti Komoda, 
Bali a Irian Jayi, aby se seznámili s úchvatnou mořskou zahradou a jejími živo-
čichy. Popsali si jednotlivé druhy korálů, jejich život a důležitost pro planetu 
Zemi. Setkali se s mnohými pestrobarevnými živočichy, kteří obývají tento svět, 
např.: s klaunem očkatým, perutýnem ohnivým, se vznešenými mantami i s 
největším žralokem světa žralokem velrybím. Nebyly opomenuty ani ekologické 
problémy tohoto křehkého ekosystému.  

 

6. Svět v Ohnivém prstenci 
Vulkány neodmyslitelně patří k této oblasti. Žáci se dozvěděli , co je to Ohnivý 
prstenec, kde se nachází a které známé vulkány jsou jeho součástí. Vysvětlili si 
také nejrůznější pojmy související právě se sopkami, jejich aktivitou v době 
přítomné i minulé a na konkrétních příkladech demonstrovali ničivou sílu živel-
né planety Země.  
 

7. Planeta Země v ohrožení 
Program byl  zaměřen i na ochranu životního prostředí a unikátních živočiš-
ných i rostlinných druhů.Žáci  poznali různé národní parky vybrané oblasti a 
vysvětlili si smysl jejich existence a nutnost ochrany přírody. Žáci navštívili 
záchranné a výzkumné stanice, které se významnou měrou podílí na ochraně 
zdejší přírody. Dále se seznámili s největšími ekologickými problémy nejen 
Indonésie, ale celého světa. 
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8. Vybraná regionální geografická a sociální charakteristika 

Všechna navštívená místa si žáci popsali se všemi jejich důležitými údaji a 
fakty, které patří do všeobecného vzdělání, jako jsou například poloha na mapě 
světa, rozloha, počet obyvatel, státní zřízení atd. 
 

9. Cestovatelsky nejzajímavější místa 
Základní i rozšířené informace z oblasti cestovního ruchu jsou velmi důležitou 
součástí všech těchto programů. Výjimkou proto nebyl ani tento program. Uká-
zal cestovatelsky a turisticky nejzajímavější místa, památky UNESCO, hlavní i 
významná města, způsob dopravy, tradiční jídlo a mnoho dalšího. 
 

10. Velké dobrodružství a silný příběh 
Průvodcem celého programu byl opět zakladatel projektu, fotograf a dobrodruh 
Adam Lelek, se kterým žáci zažili nejedno velké dobrodružství a celou řadu 
silných i emotivních příběhů. 

 

Indonésie po stopách lidojedů  

Planeta země 3000 
Dne 3.2.2015 jsme jeli do Nového Jičína do kina na program Planeta ze-

mě 3000. Jak jsme přišli do kina, tak jsme se všichni posadili a začal film. Jako 
minule nás filmem provázel pán jménem Adam, který se vydal tentokrát do 
Indonésie.  

Výprava začala tím, že si Adam pronajal loď a jeli jsme se podívat na opi-
ce jménem Kahoun nosatý. Ty mají velký nos, který používají jako šnorchl, 
protože Kahoun je perfektní plavec. Má velké břicho, ale musí si dávat pozor, 
když jí, aby nepraskl. Pak jsme se vydali podívat se na orangutani matky, jež 
jsou perfektními matkami, protože se o svá mláďata starají 8 let. Zajeli jsme se 
také podívat na místo, kde a jak se těží síra. Tito lidé, kteří těží síru se nedoží-
vají ani 50 let. Na konci filmu  jsme se ocitli na ostrově Nová Guinea, kde jsme 
potkali lidojedy. 

Tento program byl hodně poučný a zajímavý. Když program skončil, zat-
leskali jsme, oblékli se a šli na autobus. 

Autor: Simona Horáčková 5. ročník 
 
 

Ukončení projektu „Moderní škola“ 

Projekt „Moderní škola“ financovaný z OP VK, Prioritní osy 1 – Počáteční vzdě-
lávání, Oblasti podpory 1.4 – Zlepšení podmínek vzdělávání na základních 
školách, byl na naší malotřídní škole realizován od 1.6.2012 do 30.11.2014. 
V současné době škola zpracovává závěrečnou monitorovací zprávu, která 
bude zaslána začátkem měsíce března na MŠMT. 
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Cílem projektu bylo zkvalitnit výuku na malotřídní škole prostřednictvím veške-
rých činností při využití digitálních technologií, zvýšení motivace žáků, proško-
lení pedagogických pracovníků pro využívání digitálních technologií ve vzdělá-
vacím procesu, podpora inovativních metod a forem práce zaměřených na 
rozvoj klíčových kompetencí žáků při výuce matematiky, vytváření podmínek 
pro zavádění vyučovacích metod, které vedou ke zkvalitnění výuky přírodo-
vědných předmětů, zvyšování kvality výuky cizích jazyků, efektivní a kvalitní 
příprava pedagogických pracovníků na vyučovací hodiny oblasti čtenářské a 
informační gramotnosti. Tyto cíle se nám podařilo naplnit. 
 
Z financí projektu se nám podařilo pořídit do pěti tříd interaktivní tabule, data-
projektory, 4 notebooky a software, 3 tablety. V naší škole vznikla nová počíta-
čová učebna, kde je umístěno 16 počítačových stanic. Tím se zmodernizovala 
vybavenost naší malotřídní školy, na kterou bychom rozhodně v rozpočtu po-
třebné finance nenašli.  
 
Prostřednictvím tohoto projektu vytvořila naše škola moderní podmínky pro 
zkvalitnění vyučovacích metod ve všech třídách. 
 
Všichni pedagogové v počtu šesti, vyučující na naší základní škole, se zúčast-
nili v rámci šablony III/3 zajímavých školení, zaměřených na práci se softwa-
rem pro interaktivní tabule Boxed interaktiv- Projekční keramická tabule a vy-
tváření digitálních učebních materiálů v souladu se ŠVP školy. Pedagogové tak 
přešli nově k interaktivní výuce a k vytváření výukových materiálů podporují-
cích informační a komunikační technologie ve výuce. Celkem se pedagogové 
absolvovali v rámci povinných výstupů 23 školení, která jsou doložena osvěd-
čeními. Pedagogové vytvořili celkem 252 kusů digitálních výukových materiálů. 
V šabloně III/2 – 180 digitálních výukových materiálů pro vyučovací předměty 
Matematika v 1. a 2. ročníku, Český jazyk v oblasti přípravy na čtení v 1. roční-
ku, Anglický jazyk ve 3., 4. a 5. ročníku se zaměřením na jazykovou přípravu   
a Hudební výchovu zaměřenou na výuku hry na flétnu. Dále pak v šabloně    
V/2 - 2 sady po 36 kusech pro oblast Člověk a jeho svět ve vyučovacím před-
mětu Společnost a příroda ( spojená Přírodověda a Vlastivěda) ve 4. a 5. roč-
níku, v jedné části zaměřené na výuku finanční gramotnosti. Všechny tyto ma-
teriály byly ověřeny ve výuce, uloženy jsou na úložišti a na webových strán-
kách www.dumy.cz . Ve školních PC jsme si vytvořili malou databázi a stále se 
s nimi pracuje.  
              
Projekt byl určen všem žákům naší malotřídní školy. Během realizovaného 
projektu došlo ke zvýšení motivace žáků v různých předmětech, ke zvýšení 
kvality výuky a zvýšení zájmu o ICT. Pracovní listy vytvořené v rámci projektu 
lze využít k procvičování ve výuce, upevňování a opakování učiva, k domácímu 
procvičování, ale i k práci se žáky se SVP. Žáci se na práci s interaktivní tabulí 
přímo těší.  

http://www.dumy.cz/
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Veškeré výstupy i cíle stanovené v záměru tohoto projektu se nám podařilo 
naplnit, i když v počtu 6 pedagogů, z nichž 1 je ředitel, jsme museli vyvinout 
nemalé úsilí při vytváření výukových materiálů. Všem pedagogům patří velký 
dík za vyvinuté úsilí při realizaci projektu.  
 
Projekt hodnotíme velmi pozitivně. Přinesl do naší školy nové vybavení, zkva-
litnil výuku, zvýšil motivaci žáků k výuce a také, doufáme, v nemalé míře změnil 
postoj rodičů ke škole. 

         
 Dagmar Michálková 

 
 
 

 

KRAJSKÁ  ZIMNÍ  LIGA  v Brušperku 
 

1. 2. 2015  - Starší žáci – hala v Brušperku - baráž 

 TJ  JANOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ   0  :  1 
 Branky:  Kovačík Matěj 

 DURMAN  STARÉ  MĚSTO  -  FC  LIBHOŠŤ  6  :  2 
 Branky:  Kovačík Matěj, Kletenský Jaroslav 

 SK  BRUŠPERK „B“ -  FC  LIBHOŠŤ   1  :  0 

 SK  BRUŠPERK „A“ -  FC  LIBHOŠŤ   4  :  1 
 Branky:  Šimíček Ondřej 

 FK  STAŘÍČ  -  FC  LIBHOŠŤ    5  :  1 
 Branky:  Kletenský Jaroslav 
  

Turnaje se zúčastnili: 
Trubák Jan - Šenk Jakub, Kletenský Jaroslav, Petr Vojtěch, Hanzelka David, 
Šimíček Ondřej, Kovačík Matěj, Mička Filip. 
 

Družstvo FC LIBHOŠŤ obsadilo 6. místo. 
 

8. 2. 2015 - Starší dorost – hala v Brušperku – semifinále 

 FC  KOZLOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ   2  :  1 
 Branky:  Varyš Daniel 

 FC  HEŘMANICE  SLEZSKÁ  -  FC  LIBHOŠŤ 4  :  4 
 Branky:  2 - Varyš Daniel, Beránek Michael, Šindler Michal 

 TJ  SOKOL  FRYČOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ  4  :  1 
 Branky:  Palacký Jakub 

Z FOTBALOVÉHO CLUBU  
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 TJ  NEBORY  -  FC  LIBHOŠŤ    1  :  1 
 Branky:  Palacký Jakub 

 TJ  SMILOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ   4  :  3 
 Branky:  Palacký Jakub, Beránek Michael, Daron Adam 

  

Turnaje se zúčastnili: 
Bolom Marek - Daron Adam, Boháč Josef, Beránek Michael, Varyš Daniel, 
Palacký Jakub, Ištok Radim, Šindler Michal  
 
Družstvo FC LIBHOŠŤ obsadilo na turnaji 5. místo.  

 
 

14.2.2015   Mladší dorost – hala v Brušperku – semifinále 

 TJ  SOKOL  FRYČOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ  4  :  2 

  Branky:  2 – Čapka Patrik 

 FK  STAŘÍČ „A“  -  FC  LIBHOŠŤ   1  :  3 
 Branky:  2 – Bátrla Tomáš, 1 - Čapka Patrik 

 FK  STAŘÍČ „B“  -  FC  LIBHOŠŤ   2  :  3 
 Branky:  2 – Ištok Eduard, 1 – Mička Filip 

 ŠK  ČIERNE (Slovensko)  -  FC  LIBHOŠŤ  2  :  2 
 Branky:  2 – Bátrla Tomáš 

 TJ  SOKOL  PALKOVICE  -  FC  LIBHOŠŤ  1  :  6 
 Branky:  4 – Čapka Patrik, 1 - Bátrla Tomáš, Vyštejn Adam 

 

Turnaje se zúčastnili: 
Mička Filip - Vyštejn Adam, Šimíček Miroslav, Čapka Patrik, Bátrla Tomáš, 
Ištok Eduard 
 

Družstvo FC LIBHOŠŤ obsadilo na turnaji 2. místo a tímto umístěním si vybo-
jovalo účast ve finálovém turnaji, který se odehraje 7. března 2015 od 14,30 
hodin v Brušperku. 

 

MUŽI 
 

21. 2. 2015   Přípravné utkání  
 TJ  SOKOL  ŽILINA  -  FC  LIBHOŠŤ   0  :  6 

Branky:  3 – Dědík Lukáš, 1 – Eckelsberger Pavel, Bednář Jiří, 
Blažek Tomáš 

Utkání se hrálo na umělé trávě v Novém Jičíně a bylo součásti zimní přípravy 
mužstva na nadcházející mistrovskou část soutěže I. B třídy.    
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Informace z clubu: 

V rámci zimní přípravy na nadcházející sezonu sehraje naše první muž-
stvo v měsíci březnu několik přípravných utkání na umělé trávě. 

 
V neděli 1. 3. 2015 od 13,00 hodin s TJ  SOKOL  HRABOVÁ ve F – M 
  
V sobotu 7. 3. 2015 od 16,00 hodin s TJ  PETŘVALD na Mor. v Novém Jičíně 
 
V sobotu 14. 3. 2015 od 10,00 hodin s FC  BÍLOVEC v Bílovci 
 
V neděli 22. 3. 2015 od 18,00 hodin s TJ  SOKOL  KUNÍN  v Novém Jičíně 

 

Jarní sezonu zahájí první mužstvo na konci března utkáním 
na vlastním hřišti! 

 
ROZLOSOVÁNÍ    -   J A R O  2015   -  I. B třída, sk. „D“  -  MUŽI 

 

KOLO DATUM DEN ZAC. D  O  M  Á  C  Í H  O  S  T  É 

17. 29.3. NE 15:00 FC  LIBHOŠŤ FC  KOPŘIVNICE 

18. 5.4. NE 15:30 TJ  S.  STARÝ  JIČÍN FC  LIBHOŠŤ 

19. 12.4. NE 15:30 FC  LIBHOŠŤ SOK.  BORDOVICE 

 
ROZLOSOVÁNÍ   –    J A R O  2015   –   Okresní  přebor   –   DOROST 

 

 

 

 

 

                                                                                                                        

Šimíček Jaroslav 

KOLO DATUM DEN ZAČ D  O  M  Á  C  Í H  O  S  T  É ODJEZD 

16. 5.4. NE 12:30 S.  STARÝ  JIČÍN FC  LIBHOŠŤ 11:30 

17. 12.4. NE 12:45 FC  LIBHOŠŤ P.  BARTOŠOVICE  
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Vzpomínáme 

 
Dne 3. února 2015 jsme vzpomněli nedožitých 90. let paní 

Zdeňky Dvořákové 

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Syn Pavel a dcera Zdeňka s rodinami. 

 
 
 

 
 

Poděkování 

Srdečně děkujeme všem přátelům, přátelům zahrádkářům 
a všem spoluobčanům a známým za projevy úcty a účasti 

s náhlým odchodem  

Leo Štěpánka,  

se kterým jsme se společně rozloučili zádušní mší             
v kostele sv. Jakuba v Libhošti dne 11.12.2014. 

Za celou rodinu děkují manželka Anna                                
a synové Petr a Robert s rodinami 

 

 

Blahopřejeme 

 
Dne 12.3.2015 se dožívá životního jubilea 90. let pan 

Josef Štěpán 

K tomuto jubileu hlavně hodně zdraví, hodně sil                 
a velkou chuť do dalšího života  

přejí synové Vladimír, Pavel a dcera Věra s rodinami. 
 
 
 

SPOLEČENSKÉ OKÉNKO  
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